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Two centuries ago in an effort to explain “prehistoric” fossils, Christian leaders introduced the idea that a gap of time is missing between Genesis 1:1 and Genesis 1:2. This idea, which undermines the Bible’s integrity, is now making a comeback. It’s time to close this debate.

After a meeting in Coventry, England, during which I had criticized the gap theory, two ladies approached me at my book table. “There must be a gap between Genesis 1:1 and 1:2,” said one. So I went through a number of scriptures to show why the gap theory is untenable. They looked at me for a little while, and then asserted: “But there must be a gap there. Benny Hinn says so!”

Once largely dead in my home country, the United Kingdom, the gap theory appears to be undergoing a revival of interest. Yet many of its adherents are unaware that the theory has a name and was spawned by Christians of the nineteenth century who compromised with the false timescales proposed by early geologists.

Because of its continuing popularity, I think every believer needs to refresh his understanding of its teachings and be prepared to uphold the proper view.

A Brief Overview

Specifics vary, but gap theorists tend to believe the ideas listed below.

· A gap exists between Genesis 1:1 and Genesis 1:2. God made the world, and then something happened that caused it to “become” without form and void.

· The gap could be of very long duration—even millions of years.

· During this gap, so-called “prehistoric” creatures lived and died. Gap theorists believe that Lucifer was in charge of this “gap” world, but when he fell from grace (Isaiah 14:1-32;Ezekiel 28:1-26) God destroyed the gap world in a “Luciferian Flood.” After this, God “remade” the world in six literal 24-hour days, as outlined in Genesis 1:1-31.

Five Claims of Biblical Support

Gap theorists tend to cite these passages:

Genesis 1:2. “The earth was without form, and void.” It is suggested that the Hebrew word hâyâh (היה), translated “was,” could be translated as “became.” So the verse would read: “The earth became without form and void.”

Isaiah 14:12–21. This passage prophesies the fall of Babylon’s king. But since it refers to “Lucifer, son of the morning” in verse 14, it is often seen as a comparison to Satan’s fall. Gap theorists place this fall in the so-called gap between Genesis 1:1 and 1:2.

Ezekiel 28:11–19. This passage is a lament for Tyre’s prince, but many Christians believe it also compares the prince’s fall to Satan’s fall and the Garden of Eden. Gap theorists suggest that the garden described in Ezekiel is different from the one described in Genesis 2. This, they say, was the original Luciferian Eden—a garden composed of minerals rather than plants.

Genesis 1:28. “God said unto them, . . . replenish the earth” (KJV). Gap theorists claim that the word replenish indicates that the earth must have been populated before Adam.

2 Peter 3:5–6. “By the word of God the heavens were of old, and the earth standing out of water and in the water, by which the world that then existed perished, being flooded with water.” It is claimed that Adam’s world was created out of the remnants of the Luciferian Flood.

Why the Gap Doesn’t Hold Water

The gap theory is not biblical and is, in fact, a compromise of the truth of Genesis.

Let’s examine these passages in reverse order.

2 Peter 3:5–6. Peter is criticizing uniformitarianism—the concept that the rate of geological change today has always been the same: “All things continue as they were from the beginning of creation.”

In opposing this view, Peter reminds his readers that scoffers deliberately ignore two events—the Creation and the Flood—which were unique in earth history.

Peter refers to this same Flood of Noah’s day in 1 Peter 3:20 and 2 Peter 2:4–5. In fact, there is no reference to a Luciferian Flood anywhere in Scripture.

Genesis 1:28. The problem is that the English language has changed since 1611. The KJV translators correctly rendered the Hebrew word as replenish, but it has changed meaning.

Replenish in 1611 did not carry any connotations of doing something “again”—that is not what the re- prefix meant in this context. It simply meant “to fill completely.” If the translation were done today, the word replenish would be incorrect. In fact, versions before the KJV—the Geneva and Tyndale Bibles—used the word fill. The New King James Version and other modern translations also use the word fill. Even the KJV translates the same Hebrew word as fill in Genesis 1:22. Isaiah 14 and Ezekiel 28. These passages describe the fall of real kings. Many creationists (though not all) also believe that each king’s fall is compared to Satan’s fall, but this does not require a gap. Satan could have fallen between Genesis 2 (day six of creation) and Genesis 3 (Adam’s fall).

This interpretation makes better biblical sense. Ezekiel 28:15 emphasizes that Satan (Lucifer) is a created being. Yet Genesis 1:31 claims, “Then God saw everything that He had made, and indeed it was very good.” So “everything” must include Satan.

Furthermore, there is no clear biblical basis for saying that Ezekiel 28 alludes to a garden different from the Garden of Eden. Satan could have visited this garden before he rebelled.

Genesis 1:2. Hebrew experts agree that the grammar of Genesis 1:1–3 does not allow for a gap. Notably, the Hebrew word rendered and at the beginning of verse 2 has a very specific meaning in this context. It introduces a parenthetical statement that breaks the sequence of events in verses 1 and 3.

A Hebrew reader would see this word and understand it to say, “Oh, by the way, before I tell you what happened next in verse 3, let me describe what the earth was like initially.”

The word and is a translation of the single Hebrew letter waw (ו). Whenever a sentence begins with the waw attached to a noun (as with “the earth” in verse 2), the statement is a parenthetical comment. It details the state of affairs at that point, not the next step in the flow of events.

Moreover, the Hebrew word hâyâh should not be translated “became” because this is not its primary meaning. A translator is not entitled to “expand the semantic field” unless the context requires a secondary meaning.

For non-Hebrew readers like me, there is another easy way to show that there cannot be a gap. Exodus 20:11 plainly says, “In six days the Lord made the heavens and the earth, the sea, and all that is in them.” So God made everything in six days, including things in the heavens.

Moreover, attributing the fossil layers to Lucifer’s Fall creates another problem. The fossil record is filled with signs of disease, thorns, and death. Yet God claimed that the world before Adam’s sin was “very good.”

This brief overview shows that the gap theory is not biblical. It is, in fact, a compromise of the truth of Genesis, which arose when Christian leaders tried to accommodate the millions of years claimed for fossil layers. The gap theory not only compromises the Bible but also fails to satisfy secular geologists, who no more accept a Luciferian Flood than the global Flood of Noah’s day.

Proverbs 30:6 warns, “Do not add to [God’s] words, lest He rebuke you, and you be found a liar.” As with so many errors, the gap theory arose when fallible, sinful humans tried to squeeze their ideas into the Bible. Instead we should start from the Bible and submit our views to His Word.

For more, see Weston Fields’s Unformed and Unfilled or Michael W. J. Phelan’s The Genesis “Gap Theory.”
Paul F. Taylor graduated with his BSc in chemistry from Nottingham University and his masters in science education from Cardiff University. Paul taught science for 17 years in a state school and is now a proficient writer and speaker for Answers in Genesis–UK.

(下面中文使用谷歌翻译。需要修正和编辑。)
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两个世纪前，试图解释“史前”的化石，介绍基督教领袖的想法，时间的差距之间缺少创世记1:1创世记1:2。这个想法，这破坏了“圣经”的完整性，现正卷土重来。它关闭此辩论。
会议后，英格兰考文垂，在这期间我曾批评缺口理论，两位女士走近我，在我的书表。 “必须有创世记1:1和1:2之间的差距，”一说。所以我经历了一些经文来说明为什么差距的理论是站不住脚的。他们看着我一小会儿，然后断言：“但必须有一定差距。班尼下来 Benny Hinn是这么说的！“
一旦很大程度上死在我的家乡，英国，缺口理论似乎正在经历一个复兴的兴趣。然而，许多信徒不知道的理论有一个名字，并催生了十九世纪的基督徒妥协早期地质学家提出用假的时间表。
由于它的不断普及，我觉得每一个信徒都需要刷新他的理解，它的教义，并准备坚持正确的观点。
简要概述
具体细节有所不同，但间隙论倾向于相信下面列出的想法。
创世记1:1创世记1:2之间存在差距。上帝创造了世界，然后发生了一些事情，导致它“成为”无形式和无效的。
差距可能是持续时间很长，甚至数百万年。
在这个间隙期间，所谓的“史前”的生活和死亡的生物。峡理论家认为，路西法是负责这个“缺口”世界，但是，当他跌倒恩典（以赛亚书14:1-32;以西结书28:1-26）神“路西弗洪水摧毁世界的差距。”在此之后，神“重拍”世界六天24小时，在创世纪1:1-31概述。
五圣经支援的债权
峡理论家倾向于引用这些经文：
创世记1:2。 “地球是没有形式，无效。”建议，希伯来字hâyâh（היה），翻译“，”可译为“就成了。”这样的诗句读：“地球变得没有形式和无效“。
以赛亚书14:12-21。这段话预言巴比伦王的秋天。但是，因为它指的是“路西法，儿子在14节的早晨”，它经常被看作是一个比较，撒旦的堕落。峡理论家所谓创世记1:1和1:2之间的差距将在今年秋天。
以西结书28:11-19。这段话是在感伤轮胎的王子，但很多基督徒相信它也比较王子的堕落撒旦的堕落和伊甸园。峡理论家表明，在以西结书描述的花园是从创世记2中描述的不同。他们说，这是路西弗伊甸花园，而不是植物的矿物组成。
创世记1:28。 “上帝对他们说。 。 。遍满了地“（KJV）。峡理论家声称，这个词补充表示，必须已经在地球之前填充亚当。
2彼得前书3:5-6。 “神的话语，天老，和地球站在了水，并在水中，通过它，然后存在灭亡的世界，被淹没的水。”它声称，亚当的世界被创建出来的残存的路西弗洪水。
为什么差距根本站不住脚
理论是不符合圣经的差距，而且在事实上，妥协创世记的真相。
让我们来看看这些通道，以相反的顺序。
2彼得前书3:5-6。彼得批评均变论的概念，今天的地质变化，房价一直是相同的：“所有的事情继续，因为他们从一开始就创造”。
在反对这个观点，彼得提醒他的读者，的嘲笑者故意忽视建立和洪水，这是地球历史上独一无二的两个事件。
彼得是指挪亚时代的洪水和2 1彼得前书3:20彼得前书2:4-5此相同。事实上，也没有提到在圣经中任何地方的路西弗洪水。
创世记1:28。问题是，英语已经改变，因为1611。英王钦定本的翻译正确渲染的希伯来字作为补充，但它已经改变了意义。
补充在1611年没有进行任何内涵做的事情“”没有什么再前缀意味着在此背景下。它只是意味着“完全填补。”如果翻译今天所做的，是不正确的字补充。事实上，之前的版本中英王钦定本日内瓦和天道圣经用字填充。新国王詹姆斯版和其他现代译本也用这个词填写。即使英王钦定本翻译同一个希伯来字填写创世记1:22。以赛亚书14章，以西结书28。这些段落描述了秋天真正的国王。许多创造论者（尽管不是全部）也相信，每一位国王的堕落撒旦的堕落相比，但这并不需要一定的差距。创世纪2（创造6天）和创世纪3章（亚当的堕落）之间也可能堕落撒旦。
这种解释使得更好的圣经的意义。以西结书28:15强调，撒旦（路西法）是一个被创建。然而，创世纪1:31声称，“然后，上帝看到了他的一切，确实是很不错的。”所以，“一切”必须包括撒旦。
此外，目前还没有明确的圣经基础说，以西结书28暗示花园不同的伊甸园。撒旦可以访问之前，他背叛了这个花园。
创世记1:2。希伯来语专家一致认为，创世记1:1-3的语法不允许差距。值得注意的是，希伯来字呈现，并在第2节开始，在此背景下有一个非常特殊的意义。它引入了一个括号中的语句，在第1和第3节的事件打破了序列。
希伯来文的读者会看到这个词，明白地说，“哦，顺便说一下，我才告诉你接下来发生的事情在第3节，让我描述像最初地球是什么。”
字和单希伯来字母WAW（ו）的翻译。每当开始一个句子与WAW连接到一个名词（如“地球”在第2节），该语句是一个括号注释。详细的财务状况，在这一点上，没有下一步的事件流。
此外，希伯来字hâyâh的应该不会被翻译成“变成了”，因为这不是它的主要含义。翻译是无权“扩大语义场”，除非文意一个次要的意义。
非希伯来语像我这样的读者，还有另一种简单的方式来显示，不能有一定的差距。出埃及记20:11赤裸裸地说，“在六日之内，耶和华造天，地，海，和所有在他们。”于是，上帝6天，包括天地万物的一切。
此外，归于化石层路西法的秋季创造另一个问题。化石记录充满了疾病的征兆，荆棘和死亡。然而上帝声称这个世界之前，亚当的罪是“非常好。”
这简短的概述表明，缺口理论是不符合圣经的。这是，事实上，创世记的真相时产生的基督教领导人试图容纳数百万年的化石层声称的妥协。缺口理论不仅危及“圣经”，但还不能满足世俗的地质学家，谁没有接受路西弗洪水比全球挪亚时代的洪水。
箴言30:6警告说，“不要添加[神]的话，恐怕他责备你，你会发现一个骗子。”有这么多的错误，产生的差距理论犯错误时，罪恶的人类试图挤压他们的想法“圣经”。相反，我们应该从“圣经”，并提出我们的意见，他的话语。
如需更多信息，请参阅韦斯顿Fields的未成形的和未完成或迈克尔WJ费伦的“创世纪”缺口理论“。
保罗·F·泰勒与他的化学学士学位，诺丁汉大学和他的主人，在科学教育从加的夫大学毕业。科学保教17年的一所州立大学，现在是一个熟练的答案在创世记英国作家和演说家。
